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Referat Forretningsudvalgsmøde Foreningen NORDEN 
 

Den 19. juni 2024 

 

Tilstede: Lars Barfoed, Annette Vilhelmsen, Merete Riber, Jens Utoft, Jonas Roelsgaard 

Landskontoret: Christian Lagoni og Carsten Andersen.  

Afbud: Anke Spoorendonk og Susanne Prip.  

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

a. Vi tilføjer et punkt 3 om FNF- Økonomi.  

2. Godkendelse af referat.  

Referatet er udsendt og ligger tilgængeligt på intra.  

3. FNF – Økonomi orientering.  

Christian orienterede om den økonomiske situation i FNF, og skiftet i finansieringsgrundlaget på baggrund 

af dialoger med Nordisk Ministerråd.  

Forretningsudvalget tog orienteringen til efterretning og understregede vigtigheden af gode politiske 

dialoger omkring vores fremtidige bidrag.  

   

4. Økonomi 

Christian gennemgik status for årets økonomiske situation, samt påvirkningen af de manglende Info Norden 

midler.  

Forretningsudvalget drøftede den økonomiske status og konsekvenserne af manglende Info Norden 

finansiering i 2025.  

 

5. Strategi 2024 og organisering.  

Foreningen NORDENs strategi blev vedtaget på repræsentantskabsmødet 2024. Repræsentantskabet 

besluttede desuden at starte en proces hvor foreningens organisering skal debatteres jf. nedenstående. Se 

Bilag 4.1 

Mariagerfjords lokalafdeling stiller forslag om at landstyrelsen skal starte en proces hvor foreningens 

struktur bliver drøftet. Vores opbygning med lokalafdelinger, kredse og landsstyrelse er blevet til i en tid med 

flere medlemmer, og derfor foreslår Mariagerfjord at efterse denne, se forslaget under dokumenter. 
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Landskontoret foreslår en proces hvor forretningsudvalg og landsstyrelse drøfter fordele og ulemper 

omkring den fremtidige finansiering igennem inden tillidsmandsmødet i november.  

Forretningsudvalget drøftede fordele og ulemper ved vores nuværende organisering, samt mulige 

fremtidige ændringer. Landskontoret udarbejder på baggrund af drøftelsen i udvalget et oplæg til 

landstyrelsens møde i august.  

Spørgsmål til Landsstyrelsen og lokalafdelinger.  

- Kredsenes og lokalafdelingernes funktion. Fordele/ulemper.  

- Landsstyrelsen og forretningsudvalgets rolle.  

- Mulighed for nationalt medlemskab?  

Den videre proces for Repræsentantskabsbeslutningen: 

- Drøftelser i Landsstyrelsen i august.  

- Lokalafdelinger skal på banen så tidligt som muligt, evt. igennem et ide katalog. Som kan strukturere 

debatten videre frem. (august-september) 

- Forretningsudvalgsmøde i slut september.  

- Drøftelse i Landsstyrelsen af forslag fra Forretningsudvalget i oktober.  

- Tillidsmandsdagen hvor alle tillidsfolk kan arbejde med den foreslåede organisering i november.  

- Jonas oplyste at DUF måske havde nogle kontakter det kunne bidrage ved tillidsmandsmødet.  

 

Beslutning 
 
Forretningsudvalget vedtog at landskontoret udarbejder en plan og oplæg til landsstyrelsens møde i 
august. Det skal indeholde processen helt frem til repræsentantskabsmødet i 2025.  
Landsstyrelsen skal derefter kunne sende et oplæg til lokalafdelinger.  
  

  

6. FNF 

Til efteråret skal Generalforsamlingen i FNF vedtage principprogram, virksomhedsplan samt 

styringsdokumenter. Se bilag 5.1, 5.2 og 5.3.   

Forretningsudvalget drøftede dokumenterne og bakkede op om strukturen i det, men efter lyste at det blev 

lidt mere konkret og prioriteret. Desuden kom følgende bemærkninger til virksomhedsplanen. 

- Pkt. 1.1 skal skærpes i forhold til vores finansieringssituation.  

- Pkt. 1.3 skal ændres til at have fokus på uddannelses- og arbejdsmarked.  

- Fokus på at fremme bæredygtig turisme i Norden som en konkret målsætning.  
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7. Repræsentantskabsmøde 25 maj - Evaluering 

Mødet blev afviklet i København, på Nordatlantens Brygge som et dagsmøde, hvor der var mulighed for 

fælles middag og kulturelt arrangement dagen før.  

Generelle tilbagemeldinger fra deltagerne er positive, dog har der været nogle deltagere der har haft 

udfordringer omkring logistikken når mødet afholdes i København.   

Forretningsudvalget drøftede repræsentantskabsmødet og afviklingen af dette. Generelt et positivt møde 

med gode drøftelser og fine faciliteter og tilbud.  

 

8. Meddelelser.  

a. Landsformand 

Det er orienteret under andre punkter.  

b. Udvalg 

Dansk sprognævn 

Intet nyt. – Årsrapporten bliver sendt til udvalget.  

 

Uddannelsesudvalget 

Vi arbejder på at udvide det med Dorthe (Repræsentantskabs valgt fra DLF) og Kristina 

Altonen.  

 

Politisk udvalg 

Ikke haft møde, mødet bliver i august.  

 

BSNGO-netværket 

Intet nyt.  

 

Nordisk litteraturuge 

Det bliver gennemført med temaet ”Frihed i Norden” og gerne med islandske bøger, grundet 

80 års dagen for Islands friheds dag.  

 

c. Landskontoret.  

Personalesituation – Betty har opsagt sin stilling for et job i Norge, i stedet er ansat Nahuel der tidligere har 

været praktikant.  

Der er desuden to sygemeldinger på kontoret i øjeblikket, hvilket spænder kontoret for.  

Folkemødet – blev afviklet med fem debatter, godt besøgt og generelt et godt møde.  

Nordisk Lejrskole – i med ca. 75 deltagere.  
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Carsten præsenterede et arbejdsdokumentet omkring projekter og ansøgninger vi arbejder med fra 

landskontorets side. Forretningsudvalget spurgte ind og ønskede på et senere tidspunkt at arbejde videre 

med det strategiske i projekterne, desuden ønskes vores aktiviteter sat ind i et årshjul.  

 

9. FNU 

Landskontoret giver en status på samarbejdet med FNU.  

Susanne har deltaget på deres møde og havde et godt møde, som suppleant for Jonas.  

Vi arbejder fortsat på at hjælpe dem med administration mm.  

 

 

10. Emner til annoncering i Nordiske  

Vi tilbyder eksterne virksomheder at annoncere i Nordiske igennem et bureau. Der er kommet ny ansvarlig 

for annoncesalget der er i gang med et opfølgende arbejde omkring mulige nye annoncører.  

De traditionelle annoncører i magasinet har været rejseselskaber, højskoler og forlag med nordiske temaer.  

Forretningsudvalget diskuterede nye mulige annoncører – virksomheder eller brancher som vi kan arbejde 

videre med, vi kunne evt. undersøge vores SOME kanaler og se hvem der følger os der.  

Forslag fra Forretningsudvalget 

Produkter i Norden, Folkeuniversitetet, hoteller, medierne (ex. Altinget, Frihedsbrevet, 

Nabolandskanalerne), Outdoor butikker og returneringsbureauer.  

 

 

11. Næste møder   

Forretningsudvalgsmøde 

September – skal vi have et strategiseminar som tidligere diskuteret? Med fokus på fordybelse i 

organiseringen i foreningen på baggrund af forslaget fra Rep. Mødet??  

Forslag kunne være: 5-6 september, 16-17 september eller 24-25 september.  

Landstyrelsesmøde 

D. 17. august i København 

Tillidsmandsmøde 

Forslag – d 16. eller 23. november.  
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Christian sender en doodle ud med mødeforslag frem til jul.  

 

 

12. Evt.  

Jonas oplyste at han har ideer til deltagere i Yngreudvalget, som han kan trække ind. Så han ønsker at arbejdet 

kan startes igen.  

 


